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” Målet for trans-
portpolitikken er 
at tilvejebringe den 
optimale mobilitet  
i samfundet og mid-
let er – blandt flere 
andre – infrastruk-
turinvesteringer. ” 
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Njt berättar denna gång 
om kommande investe-
ringar för kollektivtrafi ken 
i danmark. läs också den 
spännande artikeln om att 
ofotbanen i det närmaste 
är ett långt laboratorium. 
i Sverige inleder Scania  
och Siemens försök med 
eldrivna lastbilar och 
 Helsingfors stads trafi k-
sällskap köper nya tåg från 
Spanien.oskaan ei niin harva ole tehnyt niin  paljon 

niin monelle. Nyt en puhu RAF:n taiste-
lupiloteista toisen maailmansodan  aikana, 

vaan nykyisistä radanrakentajista, jotka tänä 
 päivänä rakentavat rautateitä Pohjoismaissa. Tai 
näin pitäisi kuitenkin olla, kun luen kaikista niistä 
suunnitelmista rautatiepanostuksiin, jotka poliitik-
komme haluaisivat tehdä. Vähitellen panostuksia 
vähennetään, koska taloudelliset kehykset lähitule-
vaisuudessa ovat jo täysin käytetty ja uudet projek-
tit joudutaan lykkäämään tulevaisuuteen. 

Infrastruktuurisuunnittelu on hyvää. On 
 tärkeää, että projektit ja ideat ankkuroidaan ja ne 
saadaan monipuolisesti selvitettyä, ei vähinten 
 taloudelliselta näkökannalta. Suunnittelusta ei saa 
tulla itsetarkoitus, suunnittelua suunnittelun takia. 
Ajatus on todellakin niin, että viedään läpi se, mitä 
on saatu aikaan. Nyt rahat eivät riitä kaikkeen. Sen 
takia Trafi kverket Ruotsissa on julkistanut uuden 
mallin, niin kutsutun neliaskelperiaatteen, joka 
tarkoittaa että miljardi-investointien sijasta myös 
tutkitaan vaihtoehtoisia toimenpiteitä, jotka 
suhteellisen pienillä varoilla tuovat hyviä 
vaikutuksia rautatieliikenteelle. Kysymykses-
sä voi olla liikenteen ohjaus, rautatie- ja maantie- 
kuljetusten yhdistäminen tai pienemmät radan-
pidon toimenpiteet, jotka lisäävät kapasiteettiä.

Idea on hyvä ja se on osoittautunut toimivak-

si käytännössä. Kun Tåg i Bergslagen yhdessä 
 Tågkompanietin kanssa muutama vuosi sitten 
 alkoi toteuttaa suunnitelmaansa tunnin 
vuoro välin liikenteestä Borlängen ja Örebron 
välillä, vaadittiin lyhyempää ajoaikaa, jotta 
junakohtaamiset olisivat onnistuneet yksiraiteisel-
la radalla.  Systemaattisen kartoituksen avulla mm. 
viestintäjärjestelmän baliiseilla, nopeustaulujen 
sijoituksella ja ilmoitetulla nopeudella  suhteessa 
raidestandardiin, onnistuttiin lyhentämään 
matkustusaikaa niin paljon että tunnin vuoroväli-
tarjonnan tavoite voitiin viedä läpi. Ja infrastruk-
tuuritoimenpiteiden kustannukset nousivat 
ainoastaan muutamaan miljoonaan kruunua.

Nyt oli vain yksi liikennetilaaja, joka yhdessä 
operaattorinsa kanssa otti aloitteen tähän, ei 
Trafi kverket. Uskon, että Trafi kverket myös pystyy 
löytämään sellaisia toimenpiteitä. Sen takia pitäisi 
infranhaltijoiden laatia suunnitelmia myös pienil-
le ja kustannustehokkaille toimenpiteille sen sijaan 
että suunnittelevat kymmenen vuoden tähtäimellä.

Monet pienet askeleet johtavat koko ajan 
eteenpäin, mutta eivät tee niin suuria jälkiä kuin 
jättiaskelmilla eteneminen.

 ldrig har så få gjort så mycket för så 
många. Nu talar jag inte om RAF:s strids-
piloter under andra världskriget, utan om 

dagens rallare som i dag bygger ut järnvägarna i de 
nordiska länderna. Eller åtminstone borde det vara 
så, i alla fall om jag läser alla planer på järnvägs-
satsningar som våra politiker vill göra. Planer som 
så småningom kokas ned till att de ekonomiska 
 ramarna i närtid redan är fullt utnyttjade och att 
nya projekt skjuts på framtiden.

Infrastrukturplanering är bra. Det är viktigt 
för att förankra projekt och idéer och att få dem 
allsidigt belysta, inte minst ur ekonomisk synvin-
kel. Men planering får inte bli ett självändamål, 
att planera för planerandets skull. Tanken är ju att 
faktiskt genomföra det som man kommer fram 
till. Nu räcker pengarna inte till allt. Därför har 
Trafi kverket i Sverige lanserat en ny modell, den så 
kallade fyrstegsprincipen, som innebär att man i 
stället för mångmiljardinvesteringar också tittar på 
alternativa åtgärder som med relativt små  medel 
ändå ger goda eff ekter för järnvägstrafi ken. Det 
kan vara omledning av trafi k, att kombinera järn-
vägs- och vägtransporter eller mindre fysiska åtgär-
der i banan som ökar kapaciteten.

Idén är bra och har visat sig fungera i praktiken. 
När Tåg i Bergslagen tillsammans med Tågkompa-
niet för några år sedan började realisera sina pla-

ner på entimmestrafi k mellan Borlänge och Öre-
bro, krävdes kortare körtid för att klara tågmöten 
på den enkelspåriga sträckan. Genom en systema-
tisk kartläggning av bland annat baliser till signal-
systemet, hastighetstavlors placering och skyltad 
hastighet i förhållande till spårstandard, lyckades 
de förkorta restiden så mycket att målet med en-
timmestrafi ken kunde genomföras. Och det med 
infrastrukturåtgärder för endast några enstaka mil-
joner kronor.

2Y var det en trafi kFeställare som tillsam-
mans med sin operatör tog initiativet till detta, 
inte Trafi kverket. Men jag tror att även Trafi kver-
ket kan identifi era sådana åtgärder. Därför bör in-

frastrukturförval-
tarna planera för ett 
årligt utrymme för 
mindre och kost-
nadseff ektiva åtgär-
der som inte att för-
utse med tio års sikt.

De många små 
stegen leder hela tiden 
framåt, men ger inte 
lika stora avtryck 
som jättekliven.
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